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Liberalul George Muhscină 
a demisionat și din funcția 
de consilier județean

După ce și-a dat demisia din fruntea
Organizației municipale Constanța a PNL,
George Muhscină a renunțat și la postul de
consilier județean. Liberalul a declarat, pentru
„Telegraf”, că a luat decizia de a demisiona
atât de la conducerea PNL Constanța, cât și
din cea de ales județean, din motive strict
personale. Totodată, Muhscină a spus că nu
va renunța la politică, rămânând în continuare
membru PNL și consilier județean. Amintim că
George Muhscină a fost ales președinte al
organizației municipale Constanța a PNL în
primăvara anului trecut, iar în 2016 a câștigat
un mandat de consilier județean. 

Consilierii județeni, convocați 
în ședință. Vezi de ce!

Partidul Mișcarea Populară Constanța,
prin președintele Claudiu-Iorga Palaz, a
solicitat convocarea Consiliului Județean
Constanța în 27 martie, în cadrul unei ședințe
solemne, pentru a sărbători, în mod oficial,
100 de ani de la unirea Basarabiei cu
România. PMP Constanța consideră că este
necesar să afirmăm cu acest prilej că
susținem cu toată convingerea, în numele
idealului nostru comun, o acțiune de înfrățire
între localitățile din Republica Moldova, care
și-au declarat unirea cu România, și
localitățile din județul nostru. În cadrul
ședinței, Partidul Mișcarea Populară va
depune un proiect de hotărâre prin care să fie
aprobată, în mod simbolic, declarația de unire
dintre Basarabia și România. „Am solicitat
convocarea Consiliului Județean într-o ședință
solemnă, în semn de prețuire pentru dorința
de unire, care este un act curajos, plin de
încărcătură istorică. O națiune trebuie sa fie
unită și să viețuiască într-o singură țară, așa
cum au decis înaintașii. Granița peste Prut nu
trebuie să mai existe“, a declarat Claudiu
Palaz.

Pe scurt. Discuiții între premierul Viorica Dăncilă și șeful CJC, Horia Țuțuianu

Când va fi construit spitalul
regional la Constanța?

Discuțiile pe marginea
construirii unui spital
regional la Constanța

trenează de ani buni, însă niciun
Guvern nu a mișcat vreun deget până
acum. Evident, autoritățile din
Constanța au realuat această temă
majoră și i-au cerut și actualului
premier Viorica Dăncilă să nu uite de
proiect. Discuția a avut loc, joi, 22
februarie, la Adunarea Generală a
Uniunii Națională a Consiliilor
Județene (UNCJR), la care au
participat mai mulți membri ai
Guvernului. Cu această ocazie,
președintele Consiliului
JudețeanConstanța, Marius Horia
Țuțuianu, a declarat că, în
următoarea perioadă, va avea o vizită
la Guvern, în cadrul căreia va discuta
cu premierul Viorica Dăncilă, ministrul
Sănătății, Sorina Pintea și ministrul
Finanțelor Publice, Eugen
Teodorovici. „Se impune oportunitatea
construirii acestui spital regional la noi
în județ, întrucât noi avem de deservit
730.000 de locuitori și aproape două
milioane de turiști în fiecare sezon
estival. Am ridicat acest subiect în
cadrul ședinței UNCJR. Trebuie să
căutăm sursele de finanțare pentru
construirea acestui spital, mai ales că
noi, la Constanța, suntem în grafic
până acum: avem terenul,
infrastructura, utilitățile și, cel mai
important, studiul de fezabilitate, care
doar trebuie adaptat la 2018”, a spus
președintele CJC.

La finele anului trecut, fostul
Executiv condus de Mihai Tudose a
aprobat, printr-un memorandum,
demararea procedurilor necesare
pentru construirea a cinci spitale
regionale în Timişoara, Târgu Mureş,
Constanţa, Brăila - Galaţi şi Braşov.
Conform Programului de guvernare,

Ministerul Sănătății este responsabil
de pregătirea proiectelor privind
construcția a opt spitale regionale,
dintre care trei (Iași, Cluj-Napoca și
Craiova) au ca sursă de finanțare
fonduri europene, iar un număr de
cinci spitale vor fi construite din
Fondul Suveran de Dezvoltare și
Investiții (FSDI).

n PIEDICI PESTE PIEDICI n
Amintim că, de aproape 10 ani,
autoritățile locale din județul
Constanța sunt în discuții cu cele
centrale pentru construirea unui spital
regional la malul mării, care să aibă
800 de paturi și care să deservească
pacienții din întreaga regiune de sud-
est: județele Constanța, Tulcea,
Brăila, Buzău, Galați și Vrancea. De
la demararea discuțiilor cu privire la
înființarea unei asemenea unități
sanitare, autoritățile și-au făcut
treaba. Au identificat terenul (e vorba

de un imobil situat în cartierul Viile
Noi, zona Sere, și care a fost
transferat din administrarea
Ministerului Apărării Naționale la
Ministerul Sănătății) și au realizat
întreaga documentație, inclusiv
proiectul tehnic. Numai că, în mod
surprinzător, Guvernul condus de
Dacian Cioloș a tăiat Constanța de pe
lista spitalelor. Nimeni nu a putut să
explice acest lucru, mai ales că
județul Constanța este într-o poziție
strategică atât din punct de vedere
militar, cât și economic. Avem Portul
Constanța și Centrala Nucleară
Electrică și mai punem la socoteală și
faptul că litoralul românesc atrage
anual milioane de turiști. În aceste
condiții, pe litoral există o singură
unitate de primiri urgențe dotată cu
aparatură medicală de calitate. Adică
la Spitalul Clinic Judeţean de
Urgenţă.

Șeful CJC, Horia Țuțuianu: „Se impune oportunitatea
construirii acestui spital regional la noi în județ, întrucât noi

avem de deservit 730.000 de locuitori și aproape două
milioane de turiști în fiecare sezon estival“

Președinții de consilii județene, în ședință

Aleșii cer o nouă lege a achizițiilor publice
Preşedinții de consilii județene spun că

este necesară o nouă lege privind achiziţiile
publice în România, legislaţia actuală fiind
greoaie în promovarea proiectelor care
presupun absorbţia de fonduri europene.
„Aşteptăm de la Guvern o simplificare
categorică a procedurilor, în aşa fel încât să
nu mai avem piedici în ceea ce priveşte
accesarea fondurilor europene şi absorbţia
lor. De asemenea, trebuie neapărat - şi eu
cred că acest orizont de timp nu poate fi mai
mare de trei luni - să avem un nou proiect de
lege privind achiziţiile publice în România
(...). Din cauza procedurilor, a contestaţiilor și
a modului în care este făcută legislaţia,
durează trei ani până să apuci să dai ordinul
de începere a proiectului respectiv, dar să
mai faci şi altceva. În condiţiile acestea, se
pierd banii şi nu suntem absolut deloc
eficienţi. Nu am inventat noi roata şi noi ar
trebui să fim mai simplişti în abordare“, a
declarat președintele Uniunii Naţionale a
Consiliilor Judeţene din România (UNCJR),
Marian Oprişan, șeful CJ Vrancea, citat de
Agerpres. Mai mult, Oplișan a pledat în
context pentru modelul german. „Este cel mai
protecţionist model pentru interesele naţiunii

germane, îl transpunem în lege românească
cât se poate de clar şi mergem la Comisia
Europeană şi le spunem: „Fraţilor, vă place
modelul german?“ Pentru că modelul german
este unul foarte bun în privinţa achiziţiilor
publice“, a subliniat Marian Oprişan.

n TUNURILE PE 
DESCENTRALIZARE n Președintele
UNCJR, Marian Oprișan, a declarat,
totodată, că descentralizarea este esențială
și trebuie urgentată. „Viitorul european este
viitorul comunităților locale, nu al guvernelor.
Nu vreau să se înțeleagă că vreau să critic
guvernul. Dar așa cum am văzut în UE,
decizia trebuie să fie lângă cetățean.
Doamnă premier, vă spunem cu toată
responsabilitatea: diferența între
administrația din România și cea a altor țări
occidentale e imensă. Acestea au făcut
descentralizarea acum 40 de ani, 50 de ani.
Fără descentralizare în România… dacă
stăm să umblăm în permanență la ușile
miniștrilor, problemele oamenilor nu o să fie
rezolvate niciodată la timp”, a spus Oprișan,
căruia premierul i-a replicat în termeni
aprobatori. „A fost un proiect agreat de Liviu
Dragnea, discutat cu dumneavoastră, mediul

academic, cred că e necesară continuarea
acestui proiect”, a spus Dăncilă.

Premierul, recent întors de la Bruxelles,
a spus că discuțiile pe care le-a avut acolo
privind accesarea fondurilor europene au
îngrijorat-o, o situaţie specială fiind legată de
construirea celor trei spitale regionale din
Cluj, Craiova şi Iaşi şi a făcut apel către
preşedinţii celor trei consilii judeţene să
găsească soluţii pentru deblocarea
proiectelor. Mai exact, Dăncilă a spus că
gradul de absorbţie a fondurilor europene nu
este satisfăcător, ea arătând că există chiar
de risc de decomitere a unei sume de 800 de
milioane euro pe Programul Operaţional
Regional.

„Din totalul de peste 6.800 de obiective
finanţate în PNDL 2, în sumă de aproximativ
30 de miliarde de lei, peste 340 sunt la
consiliile judeţene, în valoare de peste 5
miliarde lei, în procent de 16% finanţându-se
în mod principal drumurile judeţene. În anul
2017 s-a reuşit acreditarea tuturor
autorităţilor de management şi am introdus în
legea salarizării acordarea unui procent de
25% pentru primarii, preşedinţii de consilii
judeţene, acolo unde avem proiecte pe

fonduri europene. Cu toate acestea, gradul
de absorbţie nu este satisfăcător, fiind chiar
risc de decomitere a unei sume de 800
milioane euro pe Programul Operaţional
Regional. (…) Nu cred că e cazul să vă aduc
aminte cât de vitale sunt aceste fonduri
pentru dezvoltarea judeţelor noastre, fie că
vorbim de proiecte pentru apă-canalizare sau
deşeuri sau drumuri, spitale, şcoli. Cred că
experienţa de care dispuneţi, precum şi din
calitatea de preşedinţi al agenţiilor de
dezvoltare regională, membri în comitetul de
monitorizare al POR, puteţi sprijini creşterea
absorbţiei, iar problemele pe care le
întâmpinaţi în accesare mi le puteţi comunica
în vederea soluţionării lor de urgenţă. (…) O
situaţie particulară o reprezintă spitalele
regionale. M-am întors de la Bruxelles, iar
ceea ce am discutat cu comisarul pentru
politici regionale m-a îngrijorat foarte mult.
De aceea, rog cei trei preşedinţi ai Consiliilor
judeţene Iaşi, Cluj şi Dolj să se implice în
deblocarea situaţiei terenurilor – şi aici mă
refer la Cluj şi la Craiova, dar şi pentru
dezvoltarea proiectelor de utilităţi publice,
acces la amplasament, PUZ-uri şi alte
obiective”, a spus premierul Viorica Dăncilă.
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